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Nowa szansa dla świętokrzyskich targowisk

W ramach środków unijnych  gminy otrzymały kolejną szansę na rozwój usług dla ludności i
gospodarki wiejskiej. Jest to dotacja na budowę i modernizację targowisk. O skomentowanie
tej inicjatywy poprosiliśmy Marka Gosa, przewodniczącego Sejmiku Województwa
Świętokrzyskiego.

 – Jest to cenna inicjatywa Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Marka Sawickiego na
aktywizację niskotowarowych gospodarstw. Daje ona możliwość zainwestowania
dodatkowych, zewnętrznych środków w targowiska, co – mam nadzieję – pobudzi
niskotowarowych producentów rolnych do większej aktywności, doprowadzając w rezultacie
do rozszerzenia oferty rynkowej.   

Kto może się ubiegać o te pieniądze ? Na pewno gminy lub związki międzygminne. Limit na
gminę nie może przekroczyć kwoty 1 miliona złotych. Targowiska istniejące lub
nowobudowane, mogą być realizowane w miejscowościach do 50 tysięcy mieszkańców.     

Dzięki zabiegom w unijnych instytucjach Ministra Sawickiego, udało się pozyskać na
wsparcie budowy lub modernizacji targowisk 70 milionów euro w skali kraju. Dodatkowe
środki unijne na ten cel dla naszego województwa wynoszą ponad 9 milionów złotych.
Wnioskodawcy, aby otrzymać dotację, muszą jednak spełnić szereg warunków: targowiska
powinny być utwardzone, podłączone do sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i
elektroenergetycznej, muszą być oświetlone, wyposażone w zadaszone stoiska przynajmniej
na połowie obiektu targowiskowego. Targowisko powinno być odpowiednio podzielone na
oznaczone sekcje, w których sprzedawane będą danego typu asortymenty.  Ponadto
targowisko powinno zapewnić: miejsca do parkowania i sanitariaty, odpływ wody
deszczowej, preferencyjny dostęp do punktów sprzedaży rolnikom określony w regulaminie
targowiska.

 – Muszę stwierdzić, że zainteresowanie gmin w regionie ucywilizowaniem handlu
targowiskowego jest duże. – kontynuuje Marek Gos – Wnioski do Programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich, w ramach którego uruchamiane będą dotacje, gminy zaczęły już
przygotowywać. Na dzisiaj wnioski do Świętokrzyskiego Biura Rozwoju Regionalnego w
Kielcach, instytucji zarządzającej tym działaniem pomocowym, zadeklarowało 22 gminy  na
szacunkową kwotę ponad 14 milionów złotych. I tak, o kwotę miliona złotych zamierzają
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wystąpić m.in. gminy: Busko – Zdrój, Chmielnik, Klimontów, Końskie, Opatów, Pińczów,
Sandomierz, Skarżysko Kamienna i Staszów. Gminy mniejsze, typowo wiejskie,  myślą o
pozyskaniu znacznie mniejszych kwot, jak chociażby gmina Czarnocin. Pomimo, że środki są
już dostępne to konkurs na nabór wniosków ogłoszony będzie na przełomie roku, ponieważ
beneficjenci potrzebują czasu, aby złożyć wymagane aplikacje. 

– Słowa uznania należą się Markowi Sawickiemu, Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi za
kolejny pomysł na rozwiązywanie problemów małych miast, miasteczek, które często
utraciły możliwość zapewnienia na swym terenie bezpośredniej wymiany towarowej w
okresie transformacji ustrojowej. Rozwój targowisk ułatwi bezpośrednie kontakty handlowe
szczególnie małych, niskotowarowych  producentów z klientami. Jest to też szansa dla nas
konsumentów na zaopatrywanie się w świeże, smaczne i niekonserwowane produkty
żywnościowe, a więc te o najwyższej wartości żywieniowej, i co ważne, w korzystnych
cenach, bo bez marży pośrednika – dodaje przewodniczący Sejmiku.
     

 


